

# ALEXANDRE PLATTET

**For Swiss artist Alexandre Plattet, nature photography is always a moment of contemplation and wonder that he tries to capture in a different way, sometimes through abstract photography.**

**In his artistic research, he often uses water as a creative medium, as it offers endless possibilities to create something different from what is normally seen in reality. Every photograph Plattet takes of nature is a moment of wonder, an encounter between man and his creative power.**

Alexandre Plattet was born in Fribourg, Switzerland, on 5 June 1972 and lives in Villars-sur-Glâne on the outskirts of Fribourg. During his more than twenty-year career as a photographer, he has had the opportunity to participate in solo and group exhibitions in various places and occasions around the world, such as Montreux, New York and Paris at the Louvre Museum complex. Some of his photographs have also been published in various international art books. Alexandre Plattet has been awarded several international art prizes, including the MELENAO AWARD 2022 and the LEONARDO DA VINCI AWARD 2023 in Italy. His images seem to straddle the boundary between painting and photography, and are perhaps so remarkable for that very reason.

Für den Schweizer Künstler Alexandre Plattet ist die Naturfotografie immer ein Moment der Kontemplation und des Staunens, den er auf andere Weise, manchmal durch abstrakte Fotografie, einzufangen versucht. Bei seinen künstlerischen Recherchen verwendet er oft Wasser als kreatives Medium, da es unendliche Möglichkeiten bietet, etwas anderes zu schaffen, als das, was man normalerweise in der Realität sieht. Jedes Foto, das Plattet von der Natur macht, ist ein Moment des Staunens, eine Begegnung zwischen dem Menschen und seiner schöpferischen Kraft.

Alexandre Plattet wurde am 5. Juni 1972 in Fribourg in der Schweiz geboren und lebt in Villars-sur-Glâne am Stadtrand von Fribourg. Während seiner mehr als zwanzigjährigen Karriere als Fotograf hatte er die Gelegenheit, an Einzel- und Gruppenausstellungen an verschiedenen Orten und zu verschiedenen Anlässen auf der ganzen Welt teilzunehmen, wie zum Beispiel in Montreux, New York und Paris im Louvre-Museumskomplex. Einige seiner Fotografien wurden auch in verschiedenen internationalen Kunstbüchern veröffentlicht. Alexandre Plattet hat mehrere internationale Kunstpreise erhalten, darunter den MELENAO AWARD 2022 und den LEONARDO DA VINCI AWARD 2023 in Italien. Seine Bilder scheinen sich an der Grenze zwischen Malerei und Fotografie zu bewegen und sind vielleicht gerade deshalb so bemerkenswert.

# ALEXANDRE PLATTET



Alexandre Plattet: Romantica / Fine Art Abstract Nature Film Photography, 105x70 cm, 2002 / Limited numbered Fine Art Print 1/3

# ALEXANDRE PLATTET



Alexandre Plattet: Structures aquatiques automnales IV (Autumn Water Structures IV) /  
Fine Art Abstract Nature Digital Photography, 105x70cm, 2014 / Unique Fine Art Print 1/1, with illuminated LED frame